







FAMILY AND WOMEN DEVELOPMENT SUMMIT HONG KONG

香港・家庭暨婦女發展高峰會

WOMEN'S STRENGTHS IN ACTION FAMILY VALUES ACROSS GENERATIONS

發揮中個力量傳承良好家風



Hong Kong Convention and Exhibition Centre
香港會議展覽中心

9 October 2024 2024年10月9日

目錄 Table of Content

簡介 Introduction 議程 Agenda 演講嘉賓 Speaker 主題演講 - 「促進家庭和婦女發展 共建和諧社會基石」 Keynote Speeches: Family and Women's Development as the Cornerstones of Social Harmony 演講嘉賓 Speaker 專題論壇(一)-「發揮巾幗力量」 Thematic Session 1: "Women's Strengths in Action" 演講嘉賓 Speaker 專題論壇(二)-「傳承良好家風」 Thematic Session 2: "Family Values Across Generation" 支持單位 Support Units

簡介 Introduction

香港特別行政區政府一直十分重視家庭及婦女發展。行政長官於2023年《施政報告》中提出舉辦「家庭暨婦女發展高峰會」,收集社會各界意見,以協助制訂更聚焦的措施。我們希望藉此機會與關注香港家庭及婦女發展的人士交流,建立密切的夥伴關係,並透過高峰會推廣香港在家庭及婦女發展方面所取得的持續進展。

首屆高峰會以「發揮巾幗力量、傳承良好家風」為主題,將邀請主管婦女或家庭政策的領導、不同界別的成功女性、來自不同背景的家庭和非政府機構代表等擔任演講嘉賓,討論並分享家庭和婦女發展在建設和諧社會及對推動國家發展的重要性。

The Government of the Hong Kong Special Administrative Region attaches great importance to family and women development. The Chief Executive has announced in his 2023 Policy Address to organise the Family and Women Development Summit to collect views from different sectors of the community for formulating more focused measures. We hope to exchange views with those who are concerned about the family and women's development in Hong Kong, establish close partnerships with them and publicise the continuous progress made for the family and women's development in Hong Kong.

Themed "Women's Strengths in Action, Family Values Across Generations", the inaugural Summit will invite the officials responsible for policies on women or family from different regions, as well as successful women from various sectors, representatives of families from different backgrounds and non-governmental organisation as guest speakers. They will share their valuable experiences and insights on the importance of family and women's development in building a harmonious society and promoting national development.

議程 Agenda

時間 Time

活動 Programme

10:20 - 11:05 主題演講 - 「促進家庭和婦女發展 共建和諧社會基石」

家庭是社會的基石,婦女除了是家庭的照顧者和支持者,更是社會及經濟發展的驅動力。本環節將邀請來自不同地區主管婦女及家庭政策的主要領導,分享各地政府在賦權女性及加強家庭建設等方面的政策和措施。演講嘉賓亦會分享各地就推動家庭及婦女發展方面的經驗和成果,探討家庭和婦女發展在建設和諧社會及對推動國家發展的重要性。

Keynote Speeches: Family and Women's Development as the Cornerstones of Social Harmony

Family is the cornerstone of society. Besides being the caregivers and supporters of families, women are the driving force behind social and economic development. In this session, key officials responsible for policies on women and family from different places will share policies and initiatives taken by governments in empowering women and strengthening family building. The speakers will also share the experiences and achievements of different regions in promoting family and women's development, and explore the importance of family and women's development in building a harmonious society and promoting national development.

11:05 - 11:55 專題論壇(一) - 「發揮巾幗力量」

本環節將邀請不同界別的成功女性,探討女性在推動香港經濟和社會發展上擔當的角色和作出的貢獻。本環節的交流亦將涵蓋不同界別就推動婦女權益所推行的措施,以及婦女在不同領域的機遇,並探討政、商、民的合作在促進婦女發展上的重要性。

演講嘉賓亦將分享她們在各自領域成功的經驗和心得,鼓勵更多女性盡展潛能,發揮巾幗力量。

Thematic Session 1: "Women's Strengths in Action"

This session will bring together successful women from different sectors to explore the roles and contributions of women in driving the economic and social development of Hong Kong. The panel will cover measures taken by various sectors in promoting women's interests, and the opportunities available for women in different fields. The significance of collaboration among the Government, the business sector and the community in promoting women's development will also be discussed.

The panelists will share their experiences and insights on succeeding in their respective fields, with the aim to encourage more women to unlock their full potential and put their strengths into action.

11:55 - 12:45 專題論壇(二) - 「傳承良好家風」

本環節將邀請來自不同背景的家庭、相關組織和非政府機構的代表,從不同角度探討家庭教育對建設關愛和睦家庭的重要性,從而促進本港家庭健康發展。演講嘉賓亦會分享他們就家庭相處和溝通之道,包括養育子女,以及兼顧事業和照顧家庭等方面的經驗和心得。

此外,本環節會探討如何向下一代傳承中華民族傳統家庭美德,促進本港的家庭家教家風建設。

Thematic Session 2: "Family Values Across Generation"

To boost healthy development of families in Hong Kong, representatives of families from different backgrounds, relevant organisation and non-governmental organisation will evaluate, from various perspectives, the importance of family education on building a caring and harmonious family in this session. The panelists will also share their insights on how to bond and communicate with family members, including their experiences and insights in aspects such as child-rearing and balancing between work and family commitments.

Discussion will also cover ways to pass on traditional Chinese family virtues to younger generations so as to promote family building, family education and family values in Hong Kong.

開幕禮 Opening Ceremony



開幕辭 Opening Remarks

陳國基,GBS, IDSM, JP 中華人民共和國香港特別行政區政府 政務司司長

The Hon CHAN Kwok-ki, GBS, IDSM, JP
Chief Secretary for Administration,
The Government of the Hong Kong Special Administrative Region of the
People's Republic of China

主題演講-「促進家庭和婦女發展 共建和諧社會基石」 Keynote Speeches - "Family and Women's Development as the Cornerstones of Social Harmony"



演講嘉賓 Speaker

馬列堅女士

中華全國婦女聯合會書記處書記;國務院婦女兒童工作委員會委員

Mme. Ma Liejian

Member of the Secretariat of the All-China Women's Federation; Member of the National Working Committee on Children and Women under the State Council



演講嘉賓 Speaker

傅瑩大使

中華人民共和國外交部前副部長

H.E. Fu Ying

Former Vice Minister of Foreign Affairs of the People's Republic of China

傅瑩1978年進入中國外交部,曾長期從事亞洲和歐洲事務方面的工作。1992年參加聯合國在柬埔寨的維持和平工作。1998年任駐菲律賓大使,2000年任外交部亞洲司司長,2004年任駐澳大利亞大使,2007年任駐英國大使,2009年至2013年任外交部副部長,先後負責歐洲和亞洲事務。

2013年,傅瑩當選為第十二屆全國人大代表;2018年當選為第十三屆全國人大代表。2013年至2018年任第十二屆全國人大外事委員會主任委員和第十二屆全國人大第一次至第五次會議新聞發言人。 2018年至2023年3月任第十三屆全國人大外事委員會副主任委員。

2018年至2021年傅瑩兼任清華大學戰略與安全研究中心主任、清華大學兼職教授。



演講嘉賓 – 錄影演講 Speaker - Pre-recorded speech

H.E. Ing Kantha Phavi, M.D. 柬埔寨王國婦女事務部部長

H.E. Ing Kantha Phavi, M.D.

Minister of Women's Affairs, Kingdom of Cambodia

Dr Kantha Phavi ING has been reappointed in August 2023 as Minister of Women's Affairs and as the Chairwoman of the Cambodian National Council for Women. Dr Ing was Minister of Women's Affairs and Chairwoman of the National Council for Women since 2004. She was responsible for the leadership and management of the Ministry and the National Council. Prior to becoming Minister, Dr Ing served five years as Secretary of State of Women's and Veterans' Affairs.

Under her leadership, the Ministry of Women's Affairs has succeeded to advance women's agenda in the government policies and reforms in gender related national laws development, as well as enforcement in the compliance and enforcement of gender related international conventions and agreements. The Ministry succeeded to institutionalise gender mainstreaming processes at national and subnational levels and to develop and integrate gender equality measures into important laws such as the Land Law, the Decentralization and Deconcentration Organic Laws, laws related to ending violence against women and girls such as the Law on Suppression of Human Trafficking and Sexual Exploitation, the Law on Domestic Violence and Protection of the Victims. Her dedication to advocate for gender issues continues in ongoing state reforms and in women's economic empowerment and women leadership roles.

In the region and worldwide, Minister Ing has actively contributed to the advancement of women's agenda, especially at the East Asia Ministerial Meetings on Gender Equality, the ASEAN Ministerial Meetings on Women and UN regional and international forums and meetings. In 2014, Minister Ing was one of the nine women leaders awarded by the Asia Pacific Economic Cooperation (APEC) Women Leadership Forum as "Most Outstanding Women". In 2024, Minister Ing has actively contributed to the winning of the Global Summit of Women 2024 Roundtable Ministerial Award for a rural women economic empowerment project with the use of digital payment system (Bakong) under the collaboration between the Ministry of Women's Affairs and the National Bank of Cambodia. Recently in August 2024, under the leadership of Minister Ing, the Ministry of Women's Affairs was elected to receive the 3rd ASEAN Women Leaders' Care Economy Recognition Award at the 3rd ASEAN Women Leaders' Summit, acknowledging the Ministry's efforts, dedication and initiatives to advance the Care Economy.

In the nineties, Dr Ing worked in France as a medical doctor in hospitals and later on as director of the medical drugs trials department at a French firm involved in marketing and research on medical drugs. Dr Ing also served as Deputy Secretary General in the medical NGO "Association des Medecins Cambodgiens (AMC)" which provided medical and social assistance to Cambodia.

Dr Ing holds a Doctorate of Medicine from Saint Antoine Faculty, University Paris VI with a specialisation in nutrition and tropical diseases and a Brevet in Public Administration from Ecole Nationale d'Administration (ENA), Paris. She has also participated in the Executive Leadership Program: "Leaders in Development: Managing Political and Economic Reforms" at the John F. Kennedy School of Government at Harvard University in 2004.



演講嘉賓 Speaker

麥美娟女士,SBS,JP 中華人民共和國香港特別行政區 民政及青年事務局局長

The Hon Alice Mak Mei Kuen, SBS, JP
Secretary for Home and Youth Affairs,
Hong Kong Special Administrative Region of the People's Republic of China



演講嘉賓 Speaker

陳清霞博士, GBS, JP

行政會議非官守議員;婦女事務委員會主席

Dr the Hon Eliza C. H. Chan, GBS, JP

Non-official Member of Executive Council; Women's Commission Chairperson

陳清霞博士,榮譽法學博士,持有加拿大英屬哥倫比亞高等法院大律師及律師、英國及威爾士高等法院律師以及香港高等法院律師資格,亦為中國委托公証人及中國國際經濟貿易仲裁委員會仲裁員。陳博士為全國政協委員、天津市政協常委及港區省級政協委員聯誼會永遠名譽主席。

陳博士曾擔任香港特區政府委任的公職,包括:香港醫院管理局(醫管局)董事、香港公務員敘用委員會委員、香港教育委員會成員、香港考試評核局董事、醫管局公眾投訴委員會主席、香港九龍醫院主席、香港眼科醫院主席、香港將軍澳醫院主席、伊利沙伯醫院及葛量洪醫院管治委員會成員、香港醫務委員會委員、退休金上訴委員會主席、上訴委員會(博彩稅條例)主席、香港入境事務審裁庭審裁員、香港會計師公會紀律委員會委員、香港科技大學校董及香港科技園公司董事。她亦為兒童事務委員會及家庭議會的當然委員。另外,她是勤信律師事務所始創合夥人及資深顧問。她亦擔任交通銀行(香港)有限公司副董事長及數家香港上市公司的獨董。

Dr Eliza C. H. Chan holds the qualifications of Barrister & Solicitor of British Columbia Supreme Court, Canada, Solicitor of the Supreme Court of England and Wales as well as Solicitor of the High Court of Hong Kong. She is a China-Appointed Attesting Officer and China International Economic and Trade Arbitration Commission Arbitrator. Dr Chan is a Member of the National Committee of the Chinese People's Political Consultative Conference (CPPCC), Standing Member of the CPPCC Tianjin Committee and Permanent Honorary Chairman of Hong Kong CPPCC (Provincial) Members Association.

Dr Chan has served in a number of positions appointed by the Government of the Hong Kong Special Administrative Region, notably as a member of Hong Kong Hospital Authority, member of Hong Kong Public Service Commission, member of Hong Kong Board of Education, member of Hong Kong Examinations and Assessment Authority, Chairman of Public Complaints Committee under Hong Kong Hospital Authority, Chairman of Kowloon Hospital, Chairman of Hong Kong Eye Hospital, Chairman of Tseung Kwan O Hospital, member of Hospital Governing Committee of Queen Elizabeth Hospital and Grantham Hospital, member of Medical Council of Hong Kong, Chairman of Pensions Appeal Panel, Chairperson of Appeal Board (Betting Duty Ordinance), adjudicator of Hong Kong Immigration Tribunal, member of Disciplinary Panel of Hong Kong Institute of Certified Public Accountants, Council member of The University of Science & Technology and Board member of Hong Kong Science and Technology Park Corporation. She is also an Ex-officio Member of Commission on Children and Family Council. Besides, she is the Founder and Senior Consultant of Chan & Jamison LLP. She also serves as Vice-chairperson of Bank of Communications (Hong Kong) Limited and as independent non-executive director of several Hong Kong listed companies.

專題論壇(一)-「發揮巾幗力量」 Thematic Session 1 - "Women's Strengths in Action"



主持人 Moderator

歐陽力先生、JP

中華人民共和國香港特別行政區 民政及青年事務局副秘書長(民政事務)

Mr Nick Au Yeung Lik, JP

Deputy Secretary for Home and Youth Affairs (Home Affairs), Home and Youth Affairs Bureau, Hong Kong Special Administrative Region of the People's Republic of China



演講嘉賓 Speaker

李賀女士

國務院婦女兒童工作委員會辦公室婦女工作處處長

Ms Li He

Director, Division of Women's Affairs, National Working Committee on Children and Women under the State Council



演講嘉賓 Speaker

陳翊庭女士

香港交易及結算所有限公司集團行政總裁

Ms Bonnie Y Chan

Chief Executive Officer, Hong Kong Exchanges and Clearing Limited

陳翊庭於2024年3月1日獲委任為香港交易及結算所有限公司集團(香港交易所)行政總裁。

陳女士在環球金融市場累積逾30年的經驗,在推動香港上市制度改革、優化基礎設施、以及提升市場質素、吸引力和效率方面貢獻良多,鞏固了香港交易所在國際上的地位。

陳女士曾在亞太區和全球的法律和金融服務領域擔任高級管理職務。在升任為集團行政總裁前,陳女士擔任集團的聯席營運總監,負責領導集團主要的營運部門及戰略規劃。陳女士於2007年首次加入香港交易所擔任上市科首次公開招股交易部主管,並於2020年再次加入並擔任上市科主管。陳女士曾在摩根士丹利工作,領導其亞洲資本市場業務的法律部門長達四年;亦於2010至2019年擔任達維律師事務所合夥人,負責資本市場業務。

Bonnie Y Chan was appointed the Chief Executive Officer of Hong Kong Exchanges and Clearing Limited (HKEX) on 1 March 2024.

Ms Chan brings more than 30 years of global capital markets leadership and expertise. She has played a leading role in supporting the transformation of Hong Kong's listed market and infrastructure, enhancing market quality, attractiveness, and efficiency, and helping position HKEX as a leading global exchange group.

Ms Chan has held leadership roles in legal and financial services with Asia-Pacific and global responsibilities. Before becoming CEO, Ms Chan was HKEX's Co-Chief Operating Officer, where she oversaw the Group's key operational and strategic functions. Ms Chan first joined HKEX as Head of IPO Transactions in 2007 from Morgan Stanley, where she spent four years leading the legal function for the investment bank's Asia capital markets business. She rejoined HKEX in 2020 as Head of Listing, after serving as a partner at international law firm Davis Polk & Wardwell focusing on capital markets between 2010 and 2019.



演講嘉賓 Speaker

陳婉真女士

螞蟻集團粵港澳大灣區戰略發展及政府事務執行副總裁

Ms Jennifer Tan

Executive Vice-President of the Strategy Development and Government Affairs, GBA. Ant Group

Jennifer 是螞蟻集團大灣區戰略發展及政府事務執行副總裁,也是AlipayHK的前首席執行官。

Jennifer是一位備受尊敬的會計專業人士和金融科技領導者。她是傑出專業女性及女企業家的得獎者,並被《金融科技雜誌》評為全球排名金融科技 100 強領導者之一。她先後被評為ACCA香港和大中華區年度宣導者,擔任2021/22年度ACCA香港會長,並當選為 2022-2025年度ACCA全球理事會成員。

Jennifer 致力於推動金融科技發展,年初獲任命為香港金融發展局董事會成員。此外,她積極參與社區志願服務,尤其是在青年發展方面。

Jennifer is the EVP – Strategy Development and Government Affairs, GBA of Ant Group and the ex-Chief Executive of AlipayHK.

Jennifer is a highly respected accounting professional and Fintech leader. She was the winner of the Outstanding Women Professionals and Entrepreneurs Award and was named by the Fintech Magazine as one of Fintech's Top 100 Leaders. She was also named as the ACCA Advocate of the Year, both for Hong Kong and the Greater China, as well as the Chairlady of ACCA Hong Kong for 2021/22. She is currently the ACCA Global Council Member for 2022-2025.

Jennifer is committed to driving the fintech development and has been appointed as the member of the Board of Directors of Hong Kong Financial Services Development Council in early 2024. She is also active in voluntary community services especially with regard to youth development.



演講嘉賓 Speaker

余嫿女士 余嫿設計公司創辦人

Ms Mary Yu

Founder, Mary Yu Design

余壚女士熱愛設計和藝術,取得香港理工大學設計學院設計學碩士學位,以及時裝及紡織學系時裝設計學士學位。

余女士對中國文學藝術猶為喜愛。余女士以推動中國傳統文化為己任,推出中西合璧旗袍高級訂造設計和玉石珠寶設計,並創立華服品牌-「嫿 Mary Yu」。余女士的旗袍設計連續5年獲中國絲綢博物館永久收藏,並於2020年獲邀參展杭州全球旗袍日,在杭州旗袍全球征集活動中榮獲國內組第一名。

余女士在設計藝術方面共獲得超過50多個獎項。余女士曾於2021年獲選為香港理工大學傑出校友並獲頒香港第七屆青年夢想實踐家獎;於2023年獲Jessica雜誌頒發傑出女性大獎;以及於2024年在香港設計品牌大獎中獲得最佳品牌市場價值大獎。

余女士亦熱心社會服務,為現任全國婦聯港區特邀代表、雲南省政協委員港區代表、香港海關青年發展計劃管理 委員會委員、香港沙田少年警訊榮譽顧問、香港旅港雲南同鄉會理事、香港金枝玉葉旗袍會設計顧問以及香港長 衫薈會員等。

Ms Mary Yu has keen interest in arts and designs. She obtained a Bachelor degree of Fashion Design from the Institute of Textiles and Clothing, Hong Kong Polytechnic University (PolyU) and a Master degree of Design from the School of Design, PolyU.

With her passion in Chinese literature, Ms Yu is committed to promoting traditional Chinese culture. As the founder of 「燼 Mary Yu」, a Chinese clothing brand, she employs East-meets-West aesthetic in her designs of upmarket and bespoke Qipao, as well as jade jewelry. Her Qipao designs have been in the permanent collection of the China National Silk Museum for five consecutive years. She was also invited to participate in the 2020 Hangzhou Global Qipao Festival and won the first place in the domestic group of the Hangzhou Qipao Global Collection.

Ms Yu has received more than 50 awards in the art and design field. She was selected as an Outstanding Alumni of the PolyU and received the 7th Hong Kong Youth DreamMakers Award in 2021. She was also awarded the Women of Excellence Award by Jessica Magazine in 2023 and won The Best Market Value Brand Award in the Hong Kong Design Brand Awards in 2024.

Ms Yu is enthusiastic about community services and is currently a member of the All-China Women's Federation Hong Kong Delegates, Hong Kong member of CPPCC in Yunnan Province, member of the Customs YES Executive Committee of the Customs and Excise Department, Honorary Advisor of the Hong Kong Shatin Junior Police Call, Director of the Association of Hong Kong Yunnan Fellow Provincials, Design Consultant of the Royal Cheongsam Association, member of the Cheongsam Connect, and more.



演講嘉賓 Speaker

張麗女士,JP

上海浦東發展銀行股份有限公司香港分行行長

Ms Li Zhang, JP

Chief Executive Officer,

Shanghai Pudong Development Bank Company Limited Hong Kong Branch

張麗女士現任上海浦東發展銀行香港分行行長兼行政總裁,以及浦銀國際控股有限公司董事。張麗女士在銀行界從業逾30年,在香港工作18載,兼具海內外從業經歷,是中資銀行市場化、國際化的先行者和實踐者。

張麗女士熱心貢獻金融行業及香港社會發展,亦擔任多個社會工作角色,包括香港中國金融協會永遠名譽主席(2019年9月至2023年12月任主席)、香港中國企業協會執行董事、香港金融發展局拓新業務小組成員、香港生產力促進局理事會成員等。張麗女士於2024年7月1日獲香港特區政府行政長官委任爲太平紳士。繁忙工作之餘她筆耕不輟,在當地報刊發表專業文章,出席專業論壇擔任演講嘉賓,也是《在香港做銀行》一書的專業指導。

Ms Zhang Li is the Chief Executive Officer of Shanghai Pudong Development Bank (SPDB) Hong Kong Branch and the Director of the Board of SPDB International. Ms Zhang is a seasoned banker with 30 years' experiences in the banking industry both in China and overseas. She has been working in Hong Kong for 18 years and takes pride in being one of the pioneers and practitioners in the marketization and internationalization of the Chinese banking industry.

Ms Zhang endeavors to make due contribution to the financial community and society development. She also holds a number of prominent positions in the social and public sector, including but not limited to Permanent Honorary Chairperson of Chinese Financial Association of Hong Kong (her Chairmanship was from Sep 2019 to Dec 2023), Executive Director of The Hong Kong Chinese Enterprises Association, Member of New Business Committee of Hong Kong Financial Services Development Council, Member of Hong Kong Productivity Council. She was appointed as a Justice of the Peace by the Chief Executive of HKSAR on 1 July 2024. Ms Zhang is also a regular contributor to local financial newspapers and a frequent guest speaker at professional forums. She has also provided mentorship in the compilation of "Banking in Hong Kong".

專題論壇(二)-「傳承良好家風」 Thematic Session 2 - "Family Values Across Generations"



主持人 Moderator

梁宏正先生,BBS,JP 中華人民共和國香港特別行政區 民政及青年事務局副局長

Mr Clarence Leung Wang Ching, BBS, JP

Under Secretary for Home and Youth Affairs, Home and Youth Affairs Bureau, Hong Kong Special Administrative Region of the People's Republic of China



演講嘉賓 Speaker

<mark>許旭女士</mark> 中華全國婦女聯合會家庭和兒童工作部部長

Ms Xu XuDirector General, Department of Family and Children's Affairs of the All-China Women's Federation



演講嘉賓 Speaker

彭韻僖女士,BBS,MH,JP 家庭議會主席;彭耀樟律師事務所合夥人

Ms Pang Melissa Kaye, BBS, MH, JP

Family Council Chairperson; Managing Partner, Pang & Associates

彭韻僖女士熱心推動家庭教育及婦女發展的工作,自2021起擔任家庭議會主席,另自2019年開始出任婦女事務委員會委員。彭女士積極參與社會服務,在家庭及婦女事務方面的公共服務經驗豐富。

現時為執業律師及彭耀樟律師事務所合夥人,亦是國際公證人、婚姻監禮人、認可調解員、香港調解資歷評審協會有限公司理事、香港仲裁師協會會員及中國委託公證人,在商業和公司訴訟方面擁有豐富經驗。彭女士於2018年獲選為香港律師會首位女會長,並於2019及2020年連任。她亦是LAWASIA前任會長。

彭女士現為中國人民政治協商會議第十四屆全國委員會委員,並身兼香港報業評議會和義務工作發展局主席,以及憲法和基本法推廣督導委員會、司法人員推薦委員會、廉政公署審查貪污舉報諮詢委員會和香港房屋委員會的委員。

Ms Melissa Kaye Pang is dedicated in promoting family education and women development. She has taken up the chairmanship of the Family Council since 2021 and has been serving as a member of the Women's Commission since 2019. Actively engaging herself in community services, Ms Pang has extensive experience in the public services on family and women affairs.

Ms Pang is a practising solicitor and the Managing Partner of Pang & Associates. She is a Notary Public, Civil Celebrant, accredited mediator, Council Member of the Hong Kong Mediation Accreditation Association Limited, associate member of the Hong Kong Institute of Arbitrators, and China Appointed Attesting Officer. Ms Pang has substantial experience in commercial and company litigation. Ms Pang was elected the first female President of the Law Society of Hong Kong in 2018, and re-elected in 2019 and 2020. She was also the Immediate Past President of LAWASIA.

Ms Pang currently serves as a member of the 14th National Committee of the Chinese People's Political Consultative Conference of The People's Republic of China. She is also the Chairman of the Hong Kong Press Council and the Agency for Volunteer Service, as well as a member of the Constitution and Basic Law Promotion Steering Committee, the Judicial Officers Recommendation Committee, the Operations Review Committee of the Independent Commission Against Corruption and the Hong Kong Housing Authority.



演講嘉賓 Speaker

鄭文娥女士

雙職媽媽;Simply Mask Limited創辦人

Ms Corina Cheng

A working mother; Founder, Simply Mask Limited

鄭文娥女士是一位擁有8名孩子的80後母親。 她於2020年初創立Simply Mask Ltd,希望為普羅大眾 供應穩定和實惠的優質口罩。即使在疫情高峰期,她的經營理念也是「永不預售,只賣現貨,絕不轉 嫁風險給市民大眾」,讓她的產品贏得了市民的信任與支持。

鄭女士自2020年開始,積極參與研發針對疫情的短、中、長期解決方案,並在這過程成功取得不同專 利和獲得一些國際創科獎項。

鄭女士同時熱心公益,特別關注兒童及家庭的福祉。她於2024年創立了「香港生育及家庭友善協會」,目標為有意在香港生育及建立家庭的人士提供簡單及直接的家庭資源配對電子平台,令珍貴的家庭資源得以傳承,並減輕在港營運家庭的壓力和負擔。

鄭女士深信,現代女性只要持續學習、大膽嘗試、不斷努力和創新,無論是在家庭、事業、創業和社會貢獻上,現代女性絕對可以發揮重要的巾幗力量,為香港及大灣區發展和融入國家發展大局盡一份力。

Ms Corina Cheng is a mother of eight from the post-80s generation. In early 2020, she founded Simply Mask Ltd. with a clear vision to provide high-quality and affordable masks to the public during a time of crisis. Her business model "never pre-sell, only sell in stock, and never shift risk to the public" quickly set Simply Mask apart, earning the trust and loyalty of the community even at the height of the pandemic.

Since 2020, Ms Cheng has been deeply involved in developing short, medium, and long-term solutions to pandemic-related challenges. Her commitment to innovation has led to the acquisition of multiple patents and recognition with several international technology awards.

Beyond her entrepreneurial ventures, Ms Cheng is passionate about philanthropy, particularly in supporting children and families. In 2024, she established the "Hong Kong Maternity and Family Friendly Association" with the aim to provide a simple and direct digital platform for matching family resources. This initiative is designed to help those looking to build families in Hong Kong, easing the pressures of parenting and preserving valuable family legacies.

Ms Cheng firmly believes that with continuous learning, bold experimentation, and relentless innovation, modern women can make significant contributions across family, business, and society, helping drive Hong Kong and the Greater Bay Area's development as well as to integrate into the national development.



演講嘉賓 Speaker

Syed Kalsoom (Pinky) 女士

少數族裔家庭代表;少數族裔權益倡導者

Ms Syed Kalsoom (Pinky)

Representative of Ethnic Minorities (EM) Family; Advocate for EM

Syed Kalsoom (Pinky) 熱心社區服務,致力維持社會公義和公平。同時,從她在社區的工作亦可見她致力提升少數族裔的社會地位。

Pinky曾獲非政府機構的寶貴協助,幫助她重建生活。這段經驗使她了解到少數族裔家庭,特別是婦女,所面臨的挑戰。

目前,Pinky專注於賦能香港少數族裔。透過與非政府組織合作,她教導來自不同背景的青年和婦女如何融入香港社會,旨在增強社會及多元文化共融,以及促進少數族裔的福祉。

她亦為少數族裔提供全面的支援,並舉辦以健康為主題的工作坊,讓參加者掌握所需的知識和資源, 以改善他們的整體福祉並提倡他們重視健康權益。她致力於促進健康平等,為許多少數族裔人士的生 活帶來正面影響。她期望社會上的所有人,不論其背景如何,都有機會成長並為社會作出積極貢獻。

Pinky不僅為有需要的人士提供了即時的支援,更為少數族裔爭取權益,為社會整體改變作出貢獻。她 對社區服務的熱情和專業知識,並就促進社會平等提出寶貴意見。

Syed Kalsoom (Pinky) is dedicated to community services. She holds deep commitment to social justice and equity. She is also dedicated to uplifting the social status of ethnic minorities which is evident from her work.

Pinky has received invaluable assistance from non-governmental organisation which helped rebuild her life. This experience allowed her to understand the challenges faced by ethnic minority women

Currently, Pinky is focused on empowering ethnic minorities in Hong Kong. Working with non-governmental organisation, she teaches youth and women from diverse backgrounds how to integrate into Hong Kong society. Her initiatives aim to foster inclusivity of the society, enhance cultural understanding and promote the well-being of ethnic minorities.

She also provides comprehensive assistance and organises workshops focused on health for ethnic minorities. She empowers participants with the knowledge and resources necessary to improve their overall well-being and advocate for their health rights. Her commitment to promoting health equity has made positive impact on the lives of many individuals within these communities. She envisions a society where every individual, regardless of their background, has the opportunity to thrive and contribute positively to the community.

Pinky not only provides immediate support to individuals in need but also contributes to broader societal changes by advocating for the rights of ethnic minorities. Her passion for community service and her expertise makes her a valuable voice in the ongoing dialogue about social equity in Hong Kong.



演講嘉賓 Speaker

毛迪生先生

「愛望基金」首席執行官

Mr Alex Mo

Chief Executive Officer, The WEMP Foundation

毛先生是 WEMP 愛望基金的首席執行官。秉承創辦人鄭志剛博士的理念與願景,他與 WEMP 團隊廣泛聯繫各界精神健康及教育專家、合作夥伴以及有志之士,以針對性的策略及目標為本之活動,全面推動幼兒、青少年及家庭的精神健康。他致力於在提升兒童、青少年及家庭精神健康,務求將愛望基金建設成為這範疇內規模最大、策略最全面、服務系統最完善及最具創新社會效益能力的慈善服務機構。

毛先生過往曾在廣播、出版、多媒體領域及人才培訓方面出任要職,累積了豐富的經驗,為社會作出貢獻。 多年來,他積極參與社會服務,現任香港義務工作發展局董事及義務秘書。

毛先生致力於響應非政府機構的理念和熱情,以創造真正的社會效益。他堅信每個人都有潛力改變並貢獻 社會,為建設國家作出貢獻。

Mr Mo is the CEO of The WEMP Foundation. Upholding the vision and principles of its founder, Dr Adrian Cheng, he collaborates with the WEMP team to connect with mental health and education experts, partners, and dedicated individuals from various sectors via various strategic approaches and programmes to promote the mental well-being of children, adolescents, and families. He is committed to transforming The WEMP Foundation into the largest, most comprehensive, and innovative charitable organisation in Hong Kong, with a focus on delivering genuine social benefits.

Mr Mo has accumulated rich experience in broadcasting, publishing, multimedia, training and talent development, making significant contributions to society. Over the years, he has actively participated in community service and currently serves as a Director and Honorary Secretary of the Agency for Volunteer Service.

Mr Mo is dedicated to the mission and passion of non-governmental organisations, striving to create genuine social impact. He firmly believes that everyone has the potential to make a difference and contribute to society, thereby aiding in the development of the nation.



演講嘉賓 Speaker

潘嘉麗女士

「愛・傳遞」創會主席

Ms Kitty Poon Ka Lai

Founding Chairman, LoveXpress Foundation Ltd.

潘嘉麗女士為「愛·傳遞」創會主席,曾於90年代在國內經營製造業,積累了豐富的商業及管理經驗。然而,12年前,她選擇放下繁忙的商業生活,轉而全力投身於慈善事業,創立了「愛·傳遞」慈善機構,專注服務自閉症家庭。

「愛·傳遞」慈善機構致力於提升社會對自閉症的認識,並提供支援給自閉症群體,幫助這些家庭應對日常挑戰及困難,旨在促進自閉症人士融入社會和個人發展。

除了「愛·傳遞」慈善機構,潘女士還創立了三間社會企業,主力支援自閉症家庭及青年就業。這些企業不僅提供職業培訓和就業機會,還幫助自閉症青年發展社會技能,增強自信心,推動他們獨立生活。潘女士希望透過經驗,將商業智慧和慈善理念結合起來,為社會帶來積極的改變。

Ms Kitty Poon, Founding Chairman of LoveXpress Foundation Ltd., has accumulated extensive business experience and connections in the manufacturing industry in the Mainland China during the 1990s. However, she chose to put aside her business life to devote herself into charity work and founded LoveXpress Foundation to serve autistic families.

LoveXpress Foundation is dedicated to raising awareness of autism in the community and providing support to the autistic community to help families cope with daily challenges and difficulties, thereby facilitating the integration of autistic individuals into the community and their personal development.

In addition to LoveXpress Foundation, three social enterprises have been created, which mainly provides support to autistic families and the career development of youth. These enterprises not only provide vocational training and employment opportunities, but also help youngsters with autism to develop social skills, enhance their self-confidence and facilitate their independent living. She hopes to, through her experience, combine business with philanthropy to bring positive changes in the community.

支持單位 Support Units

協作伙伴

傳承創未來基金

DADs Network (只有英文)

香港島婦女聯會

國際婦女會

九龍婦女聯會

天水圍婦聯有限公司

勞聯智康協會

愛望基金

(依英文字母順序排列)

Collaborating Partners

Cultural Inheritance and Development Foundation

DADs Network

Hong Kong Island Women's Association

International Women's League

Kowloon Women's Organisations Federation

Tin Shui Wai Women Association Limited

United Labour Chi Hong Association

The WEMP Foundation

(Listed in alphabetical order)

支持機構

港區婦聯代表聯誼會

香港江蘇婦女聯合總會

金紫荊女企業家協會

大灣區香港女企業家總會

香港家庭福利會

香港各界婦女聯合協進會

香港婦女動力協會

香港婦聯有限公司

紫荊青年商會

城市女青年商會

(依英文字母順序排列)

Supporting Organisations

All-China Women's Federation Hong Kong Delegates Association Limited

Federation of HK Jiangsu Women Organisations

Golden Bauhinia Women Entrepreneur Association

Greater Bay Area Hong Kong Women Entrepreneurs Association

Hong Kong Family Welfare Society

Hong Kong Federation of Women

Hong Kong Ladies Dynamic Association

Hong Kong Women Development Association Limited

Junior Chamber International Bauhinia

Junior Chamber International City Lady

(Listed in alphabetical order)